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Kari Sarkkinen

Vuosi sitten lähes läpikotai-
sen uudistuksen läpikäynyt 
K-Supermarket Kupiainen 
on jatkanut kehittämistyö-
tään vielä vuoden mittaan 
usealla saralla. Muun mu-
assa koronan takia keskey-
tetty herkkutorin suunnitte-
lu käynnistettiin pari viik-
koa sitten.

– Kun suunnitelma on val-
mis, se toteutetaan ja ruoka-
maailma kehittyy edelleen. 
Esimerkiksi take away -ruo-
ka-annoksia on jo otettu vali-
koimiin, kauppias Petri Ku-
piainen kertoo.

Toteutuneista uudistuksis-
ta Petri Kupiainen on erityi-
sen ylpeä vaate- ja käyttöta-
varaosastoista, jotka toteu-
tettiin K-Citymarketin poh-
jakuvien mukaan.

– Olemme edelleen neli-
öillä mitattuna todennäköi-
sesti Suomen suurin K-su-
permarket. Ainakaan toista 
ei ole, jossa pääsee park-
kihallista liukukäytäväl-
lä suoraan K-Supermarke-
tin sisäänkäyntiin, kauppias 
vertaa.

TALVELLA uudistui K-
Supermarket Kupiaisen kas-
sajärjestelmä ja hiljattain 
myös seurantajärjestelmät. 
Uudesta tekniikasta kauppi-
aalla on hyvää sanottavaa.

– Tietoa on paljon saata-
villa ja niiden avulla pystym-
me jatkossa tekemään Ki-
teelle ja juuri omaan kaup-
paamme sopivat valikoimat. 
Siis valikoiman mitä ihmiset 
ostavat. Jokainen työnteki-
jä näkee helposti myös sen 
mitä on jäänyt hävikkiin, ja 
pienentämään sitä jatkossa. 

Myös uutuudet otetaan no-
peasti valikoimiin, Petri Ku-
piainen esittelee.

– Myös nettikauppa avat-
tiin tänä vuonna, ja tarvit-
taessa kuljetamme ostokset 
kotiin saakka, hän jatkaa.

UUDISTUKSET jatkuvat 
kesäkuun alussa tuntia pi-
demmällä aukiololla iltaisin.

Syksyllä hyllyreunoissa 
olevat hinnannäytöt muuttu-
vat sähköisiksi, jolloin hin-
tamuutokset siirtyvät yhtä 
aikaa hintanäyttöihin ja kas-
sajärjestelmään. 

Petri Kupiainen lupaa pi-
tää uudistusten valmistut-
tua avajaiset, tietysti koro-
nan sallimissa rajoissa. Hän 
selvästi tykkää erilaisten ta-
pahtumien järjestämisestä 
kauppakeskukseen.

– Se tuo vipinää koko 
kauppakeskukseen. Kanta-

asiakaspäivät, Superpäivät, 
Joulun avaus, Kesän avaus 
ja muut tapahtumamme ovat 
olleet hyvin suosittuja, hän 
kertoo.

KUPIAISEN kauppa on 
alusta alkaen, eli vuodesta 
1947, ollut näyttävästi esil-
lä lehti-ilmoittelussa. Leh-
ti-ilmoitusten lisäksi kaup-
pa tulee jatkossa näkymään 
voimakkaasti sosiaalisessa 
mediassa ja erityisesti kau-
pan omille asiakkaille suo-
raan sähköpostilla tehtävillä 
tarjouksilla. Luonnollisesti 
kaupan nettisivut kuuluvat 
asiaan.

Petri Kupiainen on las-
kenut tarjousten asiakkaille 
tuoman hyödyn normaali-
hintoihin verrattuna.

– Pelkästään maalis- ja 
huhtikuun aikana annoim-
me asiakkaillemme 129 000 

euroa tarjous- ja hintaetuina, 
hän näyttää.

HÄVIKIN minimoiminen, 
lähituottajien suosiminen 
valikoimissa sekä oman seu-
tukunnan palvelujen käyttä-
minen nousevat esille Petri 
Kupiaisen puhuessa kaup-
pansa toiminnan vastuulli-
suudesta.

Muun muassa ruoka-apu 
on hyötynyt saadessaan ja-
keluunsa ihmisille kelpaa-
vaa hävikkiruokaa. Paikal-
liselle eläintarhalle on toi-
mitettu ihmisille kelpaama-
ton, mutta eläimille sopiva 
päiväysvanha ruoka.

K-supermarket ja Kaup-
pakeskus tarvitsevat huol-
to- ja korjaustöitä useam-
man kerran viikossa. Niiden 
tekemisessä Petri Kupiai-
nen haluaa suosia paikalli-
sia huoltoliikkeitä.

Koronapandemia on Kupi-
aisessa otettu heti alusta al-
kaen vakavasti. Tehostettua 
siivousta ja desinfiointia jat-
ketaan Petri Kupiaisen mu-
kaan niin pitkään kun korona 
jatkuu. Muun muassa ostos-
kärryt ja -korit desinfioidaan 
useita kertoja päivässä, sa-
moin kaikki kaupan koske-
tuspinnat. Myös työntekijöi-
den tartuntariskiä pienenne-
tään tehokkaasti.

– Olemmekin onneksi 
välttyneet työntekijöiden ko-
ronatartunnoilta, Petri Kupi-
ainen saa todeta.

– Koronan alusta saakka 
on valikoimissamme ollut 
erilaisia hengityssuojia, kä-
sidesejä ja desinfiointiainei-
ta, kertakäyttösuojakäsineitä 
ja nyt jopa mikrobeja hylki-
vä hanskoja joilla voi käyt-
tää myös kosketusnäyttöjä, 
hän esittelee.

Uudistukset jatkuvat Kupiaisella

- Syksyllä K-Supermarket Kupiaisen hyllyjen reunoissa olevat hintanäytöt muuttuvat sähköisiksi, Anu ja Petri Kupiainen esittelevät.

KESKI-KARJALA
Päivi Lievonen

Tulevaisuudessa matka Ki-
teen junalaiturilta pääkaupun-
gin rautatieasemalle taittuisi 
entistä sukkelammin. 

Imatra–Joensuu-radan no-
peudennoston selvityksen 
mukaan matka-aika Joen-
suusta Imatralle lyhentyisi 16 
minuuttia. Kun lisäksi huomi-
oidaan lähivuosina valmistu-
va Luumäki–Imatra-ratahan-
ke ja vielä neuvotteluvaihees-
sa oleva Itärata-hanke, niin 
matka-aika Joensuusta Hel-
sinkiin lyhenisi kokonaisuu-
dessaan 46 minuuttia. Kiteeltä 
Helsinkiin hurauttaisi siis rei-
lussa kolmessa tunnissa.

– Nopea junayhteys Joen-
suusta Helsinkiin on todella 
tärkeä alueen saavutettavuu-
den kannalta. Matka-ajan ly-

hentäminen lisäisi sekä mat-
kustajamääriä että mahdollis-
taisi teollisuuden tavaravien-
nin lisäämistä. Näillä toimil-
la olisi positiivinen vaikutus 
sekä alueen elinvoimaan että 
ilmastotavoitteisiin, Pohjois-
Karjalan maakuntajohtaja 
Markus Hirvonen arvottaa. 

Joensuun ja Imatran vä-
lin kunnostamisen ja matka-
ajan nopeutumisen arvioidaan 
tuovan 170–210 uutta matkaa 
vuorokaudessa.

Nopeuden nosto vaatii 
muun muassa tasoristeyksi-
en poistoa sekä ratasiltojen 
ja ali- ja ylikulkujen kunnos-
tamista. 

Rataosuudelle on muodos-
tettu neljään vaiheeseen jaettu 
nopeudennoston etenemiseh-
dotus, jonka kustannusarvio 
on kokonaisuudessaan 205 
miljoonaa euroa.

Kiteeltä Helsinkiin reilussa kolmessa tunnissa? 

Joensuu-Imatra välisen junaradan nopeudennoston myötä matka Kiteeltä pääkaupunkiin sujuisi entistä nopeammin. Kuvi-
tuskuva.


